
Technische vragen Begroting 2020 Gemeente Ouder-Amstel ter bespreking in cie B&B 5 november 2019
Nr Progr. (SD/R/B) Blz Vraag vanuit de fracties

1 Bestuur 5

De herverdeling van de DUO+ bijdrage over de drie
gemeenten, om welk bedrag het gaat en hoe de
verwerking heeft plaatsgevonden is in de
programmabegroting van Ouder-Amstel.

2 Ruimte RV 4

Pagina 4 Raadsvoorstel: Ruimte: realiseren van duurzame
woningen en bijbehorende voorzieningen hoe groot zijn
voor ons de financiële risico’s?

3 Bestuur 24

Blz 24: Onderaan de vraag “ wat mag het kosten”? Deze
term komt bijna in alle onderwerpen terug. Waarom niet
een visie van wat kan het opbrengen ?

4 Sociaal 38

Blz 38-42: hierin staan indicatoren waarbij in veel gevallen
enkele verouderde data beschikbaar zijn ( tot 2015) dan
wel geen informatie. Dit maakt het erg onduidelijk hoe
2020 er voor Jeugd uit gaat zien. Is het mogelijk hier een
uitleg over te geven ?

5 Sociaal 49

Blz 49: Sport, cultuur en recreatie; Er wordt gesproken op
diverse terreinen over kansen bieden om deel te nemen
etc. Beschikbare ruimtes benutten. Stimuleren van
bewegen. In hoeverre maken wij voldoende gebruik voor
onze inwoners van beschikbare ruimtes. Hoe stimuleren
wij initiatieven?

6 Sociaal 51

Blz 51: de eenmalige subsidie aan het historisch museum
van € 32.000. In hoeverre is aan de voorwaarden bij de
vaststelling voldaan?

7 Sociaal 58

Blz 58: actieve en respectvolle gemeente. De gemeente
stimuleert dit beleid.Maar wordt dit ook genoeg onder
onze inwoners gestimuleerd?

8 Sociaal 70

Blz 70: vroeg signalering betalingsachterstanden ; waarom
staat dit al in de begroting als er nog een besluit door de
raad over genomen moet worden.

9 Sociaal 80

Blz 80: opdracht gegeven aan een nieuw IKC op het terrein
van de Bindelwijk. In hoeverre is dit niet te voorbarig in de
begroting gezet?

10 Ruimte 98

Blz 98: verkoop kavel Holendrechterweg als zelf
bouwgrond. Hier moet nog goedkeuring door de raad op
komen. Is dit niet jezelf al rijk rekenen? Als het gaat
gebeuren wat gaat de opbrengst dan worden?

11 Algemeen 101

Blz 101: woonlasten 1 persoons huishoudens € 119
duurder dan landelijk gemiddelde en € 84 voor meer
persoons huishoudens. Wat is hier aan te doen om het
naar landelijk gemiddelde te krijgen?

12 Ruimte 117

Blz 117: verkeersongevallen 34.4 voor gemeente en 7.3
voor Nederland. Welke ingrepen zijn mogelijk om dit cijfer
te verlagen en welk bedrag hebben we hiervoor nodig om
dit te realiseren?



13 Ruimte 128
Blz 128: waarom gaat de afvalstoffenheffing  omhoog als
erop dit onderdeel een overschot is ?

14 Bestuur 137
Blz 137: wat wordt bedoeld met onderzoek naar passende
huisvesting gemeente? Wat speelt hier?

15 Bestuur 152

Blz 152: belastingen: is er nu een goed overleg met het Eijk
geweest zodat de gemeente niet weer gekort wordt ?
Verhoging OZB heeft tenslotte alleen zin als het de
gemeente niet meer gaat kosten.

16 Ruimte 133
Blz 133: waarom staat het kunstgrasveld van CTO onder de
begroting  Groen (blz133) en niet onder sport ?

17 Algemeen 211
Blz 211: betekent het rode vlak dat er meer belasting
geheven moet worden aan meer persoons huishoudens.

18 Algemeen 212
Blz 212: waarom schiet netto schuldquote in 2020 zo
omhoog ?

19 Sociaal 229

Blz 229: is het speelplekken beleid nu wel of niet in deze
begroting verwerkt ? Op blz 229 zien we namelijk geen
investeringen staan.

20 Ruimte 241
Blz 241: zijn er al middelen ontvangen voor de te kappen
bomen bij de A9?

21 Algemeen ALG

Wat betreft memo september circulaire;- wat is de reden
dat hieruit niets meer is verwerkt in de begroting ? - wat
zijn eventuele gevolgen van deze circulaire voor de
begroting en op welke posten gaat dat invloed hebben?



22 Algemeen 8

Bij de uitgangspunten wordt de volgende zinsnede
opgenomen:
‘Waar mogelijk zijn budgetten verlaagd om te komen tot
een positieve begroting”.
Onze vraag is of u aan kunt geven welke budgetten u heeft
verlaagd om tot een sluitende begroting te komen?

23 Sociaal 22

Bij de doelstelling ‘Sturen op kwaliteit’ noemt u onder
andere het volgende”
Daar waar nodig kunnen onorthodoxe maatregelen
genomen worden om bij te dragen aan snelle en passende
hulpverlening bij complexe zorgvragen als het reguliere
aanbod niet passend is voor een goede oplossing’.
Kunt u (deze tekst stond er ook vorig jaar) al inzicht geven
in voorbeelden van mogelijke onorthodoxe maatregelen?

24 Sociaal 24

Bij de doelstelling  ‘Het bereik onder mantelzorg vergroten’
schrijft u onder andere:
• ‘Onderzoeken of met aansluiten bij een andere
mantelzorgorganisatie voor Duivendrecht meer
mantelzorgers in Duivendrecht bereikt kunnen worden.’
Met welke organisatie werken wij hiervoor nu en waarom
willen wij dit mogelijk veranderen?

25 Sociaal 35

In de algemene toelichting wordt aangegeven dat in 2020
een exceptionele besteding van 250.000 plaats zal vinden.
Kunt u hierover een nadere toelichting geven?

26 Sociaal 82

Er ligt een voorstel voor een onderzoek van 70.000 voor
een mogelijk IKC op Bindelwijk. Is dit al in deze begroting
verwerkt en als dat niet zo is (wat wij vermoeden) hoe
wordt dit dan verwerkt als de Raad dit gaat goedkeuren (in
2020 of kan dit nog in 2019?)

27 Ruimte 98

Bij de maatregelen ‘Stimulering van woningaanbod’
missen wij de introductie van de starterslening, c.q. de
voorbereiding daarvan. Dit is mede onderdeel van het
coalitieakkoord.  Is dit een omissie of gaat dit alsnog in
gang worden gezet?



28 Ruimte 117

In de tabel is het grote aantal verkeersongevallen in onze
gemeente te zien (34,4 OA tegen  7,3 landelijk. Bij
beschouwing van de tabellen op blz. 118 en 119 zijn het
niet zo zeer de hele ernstige ongevallen waar we zo
negatief op scoren, maar meer de beperktere ongevallen.
Kunt u aangeven  wat naar uw inzicht de redenen zijn,
waarom wij bij deze type ongevallen zo onder gemiddeld
scoren?

29 Ruimte 168

Wij lezen dat in 2020 de afvalstoffenheffing stijgt van
256,55 naar 295,02, een toename van ongeveer 15%. Kunt
u aangeven welke factoren hebben geleid tot deze relatief
grote stijging?

30 Sociaal 186

De bijdrage van onze gemeente aan AM Match stijgt in
2020 van 168.000 naar 229.000, een toename van
ongeveer 35%. Kunt u nader toelichten waarom deze
toename in 2020 zo hoog is en is deze ook structureel?

31 Bestuur ALG

In de zomer zijn wij als Raad geïnformeerd over de
meerkosten voor DUO voor de jaren vanaf 2019. Waar zijn
deze bedragen in de begroting verwerkt?  We vermoeden
in de bijdrage DUO, maar kunt u dit ook bevestigen voor
deze meerkosten?

32 Algemeen ALG

Er is (ook in september jl,) met de Raad gesproken over
mogelijke opbrengsten vanuit een reclamezuil. Wij hebben
deze niet teruggezien in de begroting. Onze vraag is of deze
wel of ziet zijn opgenomen, en als het antwoord ja is, dan
graag een specificatie voor welke bedragen per jaar.

33 Ruimte 238

Bij de incidentele uitgaven staan voor 2020 en 2021
uitgaven (100.000 en 55.000) genoemd voor de
Omgevingswet. Kunt u al aangeven welke activiteiten u
daarvoor gaat uitvoeren?

34 Ruimte

Incidentele baten: Met de Raad is de mogelijkheid gedeeld
over de verkoop van een kavel op de Holendrechterweg als
zelfbouwgrond. Is een dergelijke bate in de begroting
opgenomen (wij hebben hem niet kunnen traceren)  en als
dat zo is, waar en in welk jaar?  En als het antwoord nee is,
waarom is er dan van afgezien?

35 Algemeen

In het aanvullend memorandum dat op 28/10 aan de Raad
is gezonden benoemt u een meevallende
septembercirculaire. Maar u geeft ook aan dat u rekening
houdt met enige financiële tegenvallers. Kunt u ons enkele
voorbeelden geven van posten waar u aanzienlijke risico’s
verwacht voor financiële tegenvallers?



36 Sociaal

Werk&Inkomen.
Er wordt extra capaciteit ingehuurd op begeleiding. Wat is
de omvang van deze extra kosten en hoe wordt dit
gefinancierd?
Zijn aan deze extra inzet ook targets gekoppeld? Zo ja wat
is het aantal uit te plaatsen werkzoekenden?

37 Sociaal

Sport.
Vaststelling meerjarenbegroting onderhoudskosten met
namen Duivendrecht. Er wordt € 11.000 minder
uitgebracht. Welke consequentie heeft dit?
Zijn er kosten opgenomen betreffende het verbeteren van
de zaalvloer dan wel vervanging van de zaalvloer in
Duivendrecht?

38 Sociaal

Wmo.
In het voorjaar is gesproken over een hernieuwde
beleidsnota Wmo. De nota zou in oktober 2019 worden
besproken. Echter de nota is niet verschenen. Heeft dit
consequenties voor de begroting? Zijn de kosten
inzichtelijk?

39 Ruimte

Sail 2020.
Wij kunnen de kosten niet helder in beeld krijgen. Graag
een toelichting in deze?

40 Ruimte

Biodiversiteit.
Welke kosten zijn hieraan verbonden betreffende het
opstellen van een beeldkwaliteitsplan

41 Bestuur

Handhaving.
Uit de beleidsbegroting wordt in gegaan op extra inzet
handhaving. Welke kosten brengt dat met zich mee en op
welke wijze wordt deze extra handhaving gefinancierd?

42 Bestuur

DUO+.
De kosten herverdeling DUO+ c.q de bijdrage van Ouder-
Amstel krijgen wij onvoldoende vanuit de begroting helder
in beeld. Graag een nadere toelichting?



43 Algemeen

Paragrafen:
 Lokale heffingen.
Er heeft een analyse plaats gevonden door de
gemeentelijke belastingdienst. Naar aanleiding van deze
analyse wordt de OZB met 10% verhoogd. Landelijk
“slechts” 9%.
Welke bevindingen in de analyse hebben geconcludeerd
dat de voorgenomen belasting verhoogd dient te worden?

44 Algemeen

consequenties.
Lezen in het raadsvoorstel begroting dat om de begroting
sluitend te krijgen op verschillende onderdelen in de
programma’s kortingen hebben plaats gevonden.Graag
ontvangen wij een overzicht wat deze consequentie dit
heeft gehad in de nu voorliggende begroting 2020 en de
daarop volgende jaren.

45 Algemeen
kan het college aangeven hoe het nu exact zit met de
strafkorting vanuit het rijk?

46 Algemeen
Kan het college aangeven hoe de lokale lasten van de
begroting 2020 zich verhouden tot gemeenten in de regio?

47 Ruimte

Zijn de kosten voor handhaving/ontruiming van het kade
gebruik van de woonboten in ABPZ begroot? Zo ja, voor
hoeveel? Zo nee, wat is het maximale risico?

48 Sociaal

Indicatoren: Jeugd Onder indicatoren staan diverse
schema’s met ontwikkelingen over de afgelopen jaren.
Meest recente informatie daarin opgenomen is eerste helft
2018.: 4 zijn er recentere gegevens beschikbaar dan eerst
helft 2018?

49 Sociaal

Wat mag het kosten; In de toelichting op het financieel
overzicht is voor het profiel ontwikkel- en
gedragsstoornissen een aanvullend bedrag vermeld van
250K voor exceptionele kosten. 5. wat is de oorzaak van
deze exceptionele kostenstijging (m.n. extra vraag naar
deze zorg of andere oorzaak stijging kosten)?

50 Ruimte

VERKEER 2.14 - Indicatoren. Is er een oorzaak bekend
waardoor het aantal verkeersongevallen in Ouder-Amstel
per 1000 inwoners in de afgelopen jaren structureel hoger
is dan het landelijk gemiddelde (in 2018 34,4 t.o.v. 7.3)?

51 Algemeen

WEERSTANDSVERMOGEN Wat is de oorzaak dat de
belastingcapaciteit meerpersoonshuishoudens
onvoldoende scoort ten opzichte van het landelijk
gemiddelde?



52 Sociaal

Werk en inkomen Op pag 78 van de begroting staat een
tabel over reintegratiedoelstellingen, hier mist de kop met
uitleg van de inhoud per kolom waardoor deze tabel lastig
is te lezen. Kan een nieuwe tabel worden aangeleverd?

53 Sociaal

W&I Bij de paragraaf werk en inkomen zijn wel
doelstellingen genoemd maar het ontbreekt aan concrete
cijfers (bijv het percentage bijstandsuitkeringen eind 2020
e.v.).

54 Sociaal

Kan de portefeuillehouder de beoogde uitgaven
specificeren tav het bijstandsbeleid die er op zijn gericht
om meedoen in de samenleving te stimuleren?

55 Ruimte

Er wordt gesproken over een verhoging met €22,- om het
tarief kostendekkend te maken. Vorig jaar werd gesteld dat
dit in 2020 en 2021 €10,- per jaar extra zou zijn vanwege
het verbeterde inzicht in de kosten (betere toewijzing). a.
Waar is dit bedrag van €22,- op gebaseerd? b. Waarom
wijkt dit af van het vorig jaar genoemde bedrag van €10,-?
c. Waren de kosten vorig jaar nog niet volledig in beeld
gebracht? d. Kunnen we een update krijgen van de delta’s
t.o.v. Het overzicht dat in 2018 is geleverd? e. Wat zijn de
verwachtingen voor de komende jaren?

56 Ruimte

Op pagina 169 staat dat er bijna €900k naar de reserve
gaat voor de vervanging van het riool. Deze reserve neemt
daardoor de komende jaren snel toe.  Zijn investeringen in
vervanging van riool activeerbaar? Als de investeringen
geactiveerd worden komen alleen de aflossing en rente ten
lasten van de begroting. Is er een inschatting mogelijk van
de jaarlijkse kosten voor de gemeente van een dergelijk
scenario? (Grove bandbreedte is voldoende)

57 Algemeen

Post onvoorzien P155; 14. De ervaring leert toch dat er
diverse onvoorzien uitgaven zijn? Waarom wordt in de
praktijk deze reserve daar niet voor gebruikt

58 Algemeen

waarom presenteert u de begroting 2020 naast de
begroting van 2019 en niet (ook) naast de prognose van de
realisatie van 2019? Het is immers al bijna november. Hoe
reëel is de begroting 2019 als vergelijkingsmateriaal

59 Sociaal 22

De integrale aanpak van hulpvragen. Kunt u aangeven wat
de tijdslijnen zijn van de verschillende stappen, wanneer
denkt u de genoemde eerste stappen te kunnen zetten?
Kijkt u daarbij ook naar andere gemeenten?

60 Sociaal 24

Wmo u geeft geen criteria voor het integraal oppakken van
de hulpvragen. Hoe kunt u beoordelen of dit voldoende is
gebeurd?



61 Sociaal

Wmo Het doel Toezicht op de kwaliteit: waarom staat dit
als doel genoemd? De kolom ernaast zegt namelijk dat de
GGD dat toezicht uitvoert. Bedoelt u misschien dat de
gemeente als doel heeft dat er aan de kwaliteitseisen
wordt voldaan? Zo ja, wat zijn uw criteria?

62 Sociaal 31
Wmo De tabel met prestaties lijken geen indicatoren voor
de WMO te bevatten. Waarom zijn deze niet genoemd?

63 Sociaal 41

Jeugd Wat gaat u eraan doen om te achterhalen hoeveel
jongeren uit onze gemeente te maken hebben met
reclassering?

64 Sociaal 55

het waarderingscijfer voor de sportgelegenheden. In het
afgelopen jaar scoorden de faciliteiten in Duivendrecht fors
lager dan die in Ouderkerk. Wat is hiervan volgens u de
oorzaak? Hoe denkt u deze score te verbeteren?

65 Sociaal

De kosten voor onderhoud van de sporthallen lijken lager
dan de afgelopen jaren. Zijn er mogelijkheden onderzocht
om dit overblijvende bedrag binnen het domein Sport te
bestemmen?

66 Sociaal 59

Hulpverlening huiselijk geweld. Welke aanleiding heeft u
dat deze in Duivendrecht niet goed beschikbaar/
bereikbaar is

67 Algemeen 103

financieel overzicht: wat zijn de oorzaken voor de
meerjarige verhoging van de structurele bijdrage aan DUO+
en wordt die verhoging op gelijke wijze verhoogd bij de
andere gemeenten?

68 Ruimte 106
stimuleren recreatie en toerisme: waarom is hier Promotie
Ouder-Amstel niet bij opgenomen?

69 Ruimte 113

financieel overzicht economie en toerisme: het saldo is
meerjarig negatief. Wat zijn de mogelijkheden om dit
resultaat positief te maken?

70 Ruimte 116
????????????????????????????????????????????????????
???????????????????????????????/

71 Ruimte 117

veiligheid langzaam verkeer: hoe gaat u ervoor zorgen dat
racefietsers de verkeersveiligheid in OA niet in gevaar
brengen? En wat zijn daarvan de kosten?

72 Ruimte 113

benutten lobbykansen in overlegstructuren met Schiphol
en Rijkswaterstaat gericht op terugdringen overlast van
weg- en vliegverkeer: graag een toelichting wat bedoeld
wordt en wat zijn de doelstellingen hiervan?

73 Ruimte 113
verbeteren afvalscheiding: wat zijn de gevolgen van de
financiële problemen voor afvalverwerking bij de AEB?



74 Ruimte 128

implementatie van het nieuwe beheerplan: welk
beheerplan wordt hiermee bedoeld? Welke investeringen
nemen toe?

75 Bestuur 137
Onderzoek naar passende huisvesting gemeentelijke
organisatie. Wat wordt hiermee bedoeld?

76 Ruimte 141

implementatie van het nieuwe beheerplan: welk
beheerplan wordt hiermee bedoeld? Welke investeringen
nemen toe?

77 Bestuur 144

Veiligheid en openbare orde: heeft Ouder-Amstel
deelgenomen aan verschillende oproepen van gemeenten
aan het Rijk voor meer politie?

78 Bestuur 145

Indicatoren veiligheid en openbare orde: waarom staan er
alleen cijfers van 2016 en 2017, terwijl de cijfers voor 2018
op de website van het CBS te vinden zijn?
(https://opendata.cbs.nl/statline/#/CBS/nl/dataset/83648
NED/table?fromstatweb)

79 Ruimte 146
Is het tarief parkeermeters in lijn met het tarief dat
Amsterdam in het ABP heft?

80 Bestuur 174
hoe komt het dat in de begroting 2020 de algemene lasten
en overhead lager zijn dan begroot in 2019?



Beantwoording college

De verwerking van de Duo+ bijdrage is verwerkt conform voorgaande jaren. Voor de bijdrage aan Duo+ inzake
herverdeling verwijzen wij u naar hetgeen hierover is opgenomen in de Duo+ 2e voortgangsrapportage 2019.
Deze vindt u bijgevoegd.
Uitgangspunt bij deze projecten, die door derden worden ontwikkeld, is dat deze kosten worden verhaald
(conform de Wet ruimtelijke ordening) op de ontwikkelaars. De voorzieningen die behoren tot de openbare
ruimte vallen eveneens onder kosten verhaal. Maatschappelijke voorzieningen vallen hier niet onder.
Het is gebruikelijk dat bij een begroting de uitgaven geraamd worden. Bij de programmabegroting zijn ook de
inkomsten geraamd. Daarnaast is de indeling zodanig dat aangegeven wordt aan welke doelstellingen we
werken en daarmee worden ook de niet financiële opbrengsten, in de vorm van bijdrage aan de doelstellingen,
inzichtelijk gemaakt.
De indicatoren die weergegeven worden zijn de verplichte indicatoren die wij als gemeente moeten opnemen in
onze begroting. Deze bevatten de werkelijke getallen waarbij in veel gevallen vergeleken wordt met Landelijk en
met voorgaande jaren t/m de laatste metingen en gegevens. Deze gegevens komen van het CBS en andere
landelijke meetpunten. Met deze indicatoren kijken wij niet vooruit naar wat er in 2020 wordt nagestreeft.

 Wij doen dat onder andere door het gratis beschikbaar stellen van publieke ruimtes voor exposities, open
monumentendag, schoolsport toernooien en clinics voor kinderen in het onderwijs in Dorpshuis en Bindelwijk.
Wij hebben verlaagde tarieven voor lokale verenigingen.  Daarnaast zijn Bindelwijk, Dorpshuis Duivendrecht en
Buurthuis de Waver niet kostendekkend, daarmee is dit indirect ook een investering om deze initiatieven
mogelijk te maken.
 Wij hebben op dit moment 50% van de subsidie toegekend omdat het museum op dit moment ook 50% van de
totaal benodigde middelen heeft verworven via sponsoring en fondsen. En daarmee voldoen wij aan de
voorwaarden voor vaststelling. Op het moment dat het museum de resterende fondsen binnen heeft zullen wij
ook de resterende deel van de eenmalige subsidie ter beschikking stellen

 Politieke vraag
 Alle voorstellen aan de raad in 2019 staan al in de begroting omdat dit het voorstel is van het college aan de
raad om dit te gaan doen. De bespreking van het voorstel is voor de begroting. Mocht het niet aangenomen
worden door de raad kan het alsnog uit de begroting geschreven worden indien de raad dit besluit
 In 2020 wordt het onderzoek naar een IKC afgerond en daarmee is de verwachting dat er ook in 2020 een
opdracht gegeven kan worden om een nieuwe school te gaan bouwen. Dit is net als alles in de begroting het
voornemen. Indien de uitkomsten van het onderzoek niet bevredigend zijn zal dit besluit uiteraard opgeschort
worden.
Het proces tot verkoop kan en zal niet eerder worden gestart dan nadat de begroting waarin de voorgenomen
verkoop van dit kavel in is opgenomen is vastgesteld door de gemeenteraad. De daadwerkelijke opbrengst zal
afhankelijk zijn van onder meer taxatie die in de uitvoering van dit traject aan de orde komt.
Dit is een combinatie van de verhoogde lasten ozb, rioolheffing en  afvalstoffenheffing. Zie bijgevoegd "Memo
lokale lasten" voor een nadere toelichting op de lasten van Ouder-Amstel ten opzichte van de regiogemeenten.
Mogelijkheden om de lasten omlaag te brengen zijn: Verlaging van tarieven voor deze gemeentelijke
belastingen. Om dit te kunnen dragen dienen er bezuinigingen gevonden te worden.
Vooropgesteld moet worden dat verkeersongevallencijfers niet direct te koppelen zijn aan (fysieke) ingrepen.
Veiligheid heeft nu al prioriteit bij de aanleg en het beheer van de openbare ruimte en vormen bijvoorbeeld een
belangrijk onderdeel in de vastgestelde beheerplannen op basis van effect gestuurd beheer. Met deze begroting
worden meer middelen uitgetrokken tot uitvoering van de beheerplannen. Hiervoor is in 2020 150.000 euro
nodig en opgenomen in de begroting. In het in voorbereiding zijnde mobiliteitsplan zal vanzelfsprekend
verkeersveiligheid een belangrijk punt van aandacht zijn. Zie ook beantwoording onder vraag 28.
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A/B. In de voorbereiding van de begroting 2019 is bij memo van 12 oktober 2018 (postoverzicht 17 oktober
2018) aangegeven dat de afvalstoffenheffing in het kader van de kostendekkendheid in 2019 €25 ging stijgen. In
dat memo is aangegeven dat de toerekening van de overhead op afval (voor €9 verantwoordelijk voor de
stijging) toen nog niet volledig kostendekkend was en in de komende jaren stapsgewijs verder zou stijgen om
volledige kostendekkendheid te realiseren. Er is indertijd geen concreet bedrag over afgesproken, de inzet was
om het in gelijke stappen van zo’n €10 te laten lopen.

In het stapsgewijs toewerken naar die volledige kostendekkendheid moet er ieder jaar dan nog steeds een
(jaarlijks afnemend) verlies gedragen worden, tot het moment dat volledige kostendekkendheid wordt bereikt.
Dit verlies zou ten laste van het resultaat worden gebracht, waardoor dit uit de algemene middelen bekostigd
moet worden.

Bij het opstellen van de begroting 2020 leek er geen financiële ruimte te zijn om dit jaarlijkse tekort van de
kostendekkendheid op afval te laten dragen door de algemene middelen. Daarom is ervoor gekozen om dit
binnen het product afval op te vangen, specifiek binnen de voorziening afval. Omdat het niet is toegestaan
structureel een negatieve voorziening aan te houden, moet de gemeente uiterlijk 2023 de voorziening minimaal
op 0 hebben staan. De voorziening is onvoldoende om deze kosten op te vangen zonder in 2023 negatief te
eindigen, hierdoor is een extra verhoging van de afvalstoffenheffing noodzakelijk.

C. De noodzakelijke kosten om toe te werken naar kostendekkendheid zijn in zijn algemeenheid in beeld. Bij de
begroting vorig jaar was echter het idee deze (gedeeltelijk) af te wenden op de exploitatie en daarmee de
algemene middelen. Nu wordt voorgesteld dit binnen het product afval op te vangen. Het betreft dus een
wijziging in financieringssystematiek.

D. De afwijking in financieringssystematiek is hierboven toegelicht.

E. Op basis van de nu voorgestelde manier van financiering, en binnen de huidige manier van afvalinzameling, is
de verwachting dat in het kader van kostendekkendheid tot en met 2023 het tarief van de afvalstoffenheffing
dient te stijgen met zo’n € 10 per jaar. Daarna zou volledige kostendekkendheid bij ongewijzigde
omstandigheden, zijn gerealiseerd.

De komende jaren zullen zich wijzigingen in de afvalstoffenheffing voordoen als gevolg van de invoering van
diftar per 2021 (tariefstelling door de raad laatste kwartaal 2020) en de toekomst van het AEB in relatie tot de
contacten van Ouder-Amstel die aflopen eind 2022. Omdat met de invoering van diftar per 2021 de
betalingssystematiek voor inwoners op de schop gaat, is dit ook een moment om te bezien of het overhead-
element in het kader van de kostendekkendheid op dat moment in één keer verwerkt kan worden.

We verwachten dat de gemeente qua omvang de komende jaren aanzienlijk gaat toenemen. Dat heeft ook zijn
weerslag op het ambtelijk apparaat om dit te kunnen ondersteunen en faciliteren.

Vanuit de gemeente hebben we geen invloed op de korting die het rijk toepast. De verhoging van de ozb
neutraliseert de korting die het rijk oplegt. Zie bijgevoegd "Memo lokale lasten".
Wij hebben er voor gekozen om alle onderhoudswerkzaamheden in de buitenruimte binnen programma 2 te
brengen omdat deze werkzaamheden worden uitgevoerd door het team Buurt van Duo+. De sportvelden vallen
voor onderhoud ook onder dit team.Zie de toelichting op pag 214/215; Wij hebben de norm voor onze gemeente gesteld als onvoldoende indien de
gemiddelde totale woonlasten voor een gezin in onze gemeente meer bedraagt dan 110% ten opzichte van het
landelijk gemiddelde. Dit rode vlak betekent dat de woonlasten in Ouder-Amstel meer dan 10% hoger liggen dan
het landelijk gemiddelde, overigens was dit ook al zo in de begroting 2019.Zie toelichting op blz 212; de quote wordt bepaald aan de hand van de balans. De balans geeft een
momentopname weer. De uitkomst van de quote is positief, het niveau van de schuldenlast ten opzichte van de
eigen middelen is verder verlaagd.
Deze benodigde investering voor het speelplekkenbeleid is nog niet in deze begroting opgenomen. Investeringen
die in 2020 worden gedaan worden pas een jaar later als afschrijving in de begroting opgenomen.

Nee. Bomencompensatie houdt verband met vergunningverlening, deze is nog niet verleend.

Deze was te laat ontvangen om nog mee te nemen in het begrotingsproces.



Met de raad is in een eerdere bespreking besproken waar de focus ter besparingen van uitgaven en verhoging
van opbrengsten doorgenomen. Dit is gebruikt als leidraad. Tevens zijn de bestaande budgetten kritisch
doorgenomen en waar mogelijk bijgesteld.

Wij hebben recent te maken gehad met buitengewone vraagstukken in de Jeugdhulp. Omdat onze eigen
ingekochte Jeugdzorg niet kon voorzien in een passend aanbod voor deze zorgvraag,  hebben wij buiten onze
regio en buiten de contracten om passende zorg ingekocht voor deze specefieke situatie.

Wij werken nu met Mantelzorg en Meer. Deze organisatie is vooral actief in Amstelland en is minder bekend met
Duivendrecht en Diemen. Daarom wordt er voor Duivendrecht naar een andere organisatie gekeken die beter is
ingevoerd in de situatie rond mantelzorgers in Duivendrecht

Dit heeft te maken met kosten voor de zorg aan enkele kinderen die uitzonderlijk zware zorg nodig hebben. Deze
kosten hebben wij ook in 2019 en de verwachting is dat deze doorzetten in 2020

Zoals bekend is het raadsbesluit over het onderzoek ingetrokken. Naar verwachting komt het weer op de agenda
begin 2020. In het besluit zit de vraag aan de raad om € 70.000 ter beschikking te  stellen. Als de raad positief
besluit dan wordt dit budget niet ten laste van het resultaat gebracht maar wordt deze uitgave meegenomen bij
de overige investeringen.

Op pagina 98 onder acties wordt de voorbereiding op de introductie van de starterslening genoemd.



Bij deze cijfers van de Stichting Wetenschappelijk Onderzoek Verkeersveiligheid worden ook de wegen niet in
beheer bij de gemeente (zoals de rijks- en provincialewegen) betrokken. M.a.w. ook alle ongevallen met
blikschade op deze wegen tellen mee in de cijfers. (De indicatoren zijn overigens wettelijk bepaald, hierop
hebben we geen invloed). De verhouding gaat ogenschijnlijk scheef doordat de aantallen worden afgezet tegen
inwonersaantal. Zie ook vraag 12.

De stijging van de afvalstoffenheffing houdt verband met verhoogde rijksheffingen. Daarnaast realiseren we nog
geen kostendekkende tarieven maar streven daar wel naar; het tarief is in lijn met het streven gebracht. Zie ook
het antwoord op vraag 13.
De begeleiding naar werk van mensen met afstand tot de arbeidsmarkt wordt voor ons door AM Match
uitgevoerd. AM Match had uit voorgaande jaren nog een fonds ter beschikking om deze traject uit te
financieren. Dit fonds is nu op en komen de trajecten voor rekening van de gemeente. Op basis van de te
verwachten trajecten is de bijdrage voor 2020 opgehoogd . Met de oprichting van AM Match was reeds duidelijk
dat met de loop der jaren de gemeentelijke bijdragen omhoog zouden moeten, omdat de eigen reserves op
zouden raken. Hiermee is rekening gehouden in de begrotingen van de deelnemende gemeente, zo ook die van
Ouder-Amstel. Omdat AM Match de afgelopen jaren financieel positiever heeft gedraaid dan verwacht, is de
extra bijdrage van de gemeenten minder dan verwacht, desalniettemin gaat hij alsnog omhoog."
De meerkosten voor Duo+ naar aanleiding van de herverdeling over de deelnemende gemeenten, is verwerkt in
de begroting  als bijdrage aan Duo+. Zie ook bijgevoegde 2e voortgangsrapportage 2019 van Duo+.

Zie pagina 154; deze zijn verwerkt in de begroting voor een bedrag groot € 50.000.

Uitgaven houden o.a. verband met infrastructuur Omgevingswet, inhuur programmamanager invoering
Omgevingswet en het opstellen van Omgevingsvisie en Omgevingsplannen.

Er is in de begroting een bedrag als incidentele bate opgenomen (laag aangehouden). Daadwerkelijke baten
houden verband met o.a. de taxatiewaarde. In de infographic is deze opbrengst te zien onder "overige
inkomsten grondverkoop".

De uitkomsten van circulaires kunnen flink schommelen; de septembercirculaire gaf een positief beeld. Risico's
die we nu voorzien zijn opgenomen in de paragraaf weerstandsvermogen en risicobeheersing, waaronder
transitie jeugd, bouwleges en Duo+.



De kosten voor de extra ingezette re-integratiecoach zijn rond de 28.000 Euro. Deze worden gedekt uit het re-
integratiebudget. Deze medewerker richt zich vooral op de mensen met wat meer afstand tot de arbeidsmarkt
en de resultaten liggen meer richting voorbereidende activering richt vrijwilligerswerk, opleiding en training. De
verwachte uitstroom richting duurzaam betaald werk is 32. Hiermee is de doelstelling met 2 verhoogd. Zoals
gemeld richten wij de inzet op de mensen met een grote afstand tot de arbeidsmarkt. De verwachting is dat het
meer tijd gaat kosten om deze doelgroep daadwerkelijk duurzaam aan het werk te krijgen. Wij verwachten in Q1
van 2020 in te kunnen schatten wat de resultaten op langere termijn kunnen zijn.

Op basis van het meerjaren onderhoudsplan wordt jaarlijks vastgesteld welk onderhoud gepleegd moet worden.
Dit is het ene jaar meer dan het andere jaar. De zaalvloer staat ook op de meerjaren planning opgenomen. Er zijn
geen kosten voorzien in 2020 daar de vloer momenteel als voldoende getest is.

In december komt de nieuwe nota WMO 2020-2025 in de raad. De eventueel extra benodigde middelen zijn nog
niet opgenomen in de begroting omdat de raad daarover nog moet beslissen

Er is een raming opgenomen voor sail 2020 welke ten laste van de reserve collegeprogramma gebracht wordt.

De kosten voor het actualiseren van het beeldkwaliteitsplan zijn rond de 25.000 euro. Dit wordt opgevangen
binnen huidige budget en personeelscapaciteit.

De kosten die hiermee zijn gemoeid bedragen ongeveer 100.000 euro. Volledigheidshalve verwijzen wij graag
naar het raadsvoorstel 2019/47, waarover de raad op 4 juli 2019 heeft besloten.

Zie ook het antwoord op vraag 1.



Zie "Memo lokale lasten".

Zie ook vraag 22 en het hierop gegeven antwoord.

Zie "Memo lokale lasten".

Zie "Memo lokale lasten".
De kosten voor handhaving/ontruiming van het kadegebruik bij woonboten zijn nog niet inzichtelijk gemaakt en
nog niet begroot. Deze worden in eerste instantie gefinancierd vanuit de ontwikkelingen als onderdeel van de
(her)inrichting openbare ruimte. Pas wanneer we weten hoeveel de ontwikkelaars kunnen investeren en welke
bedragen we waarvoor kunnen gebruiken kan een inschatting worden gemaakt welke bedrag eventueel
overblijft als post van de gemeente. Of deze kosten dan onder de begroting vallen of onder DUO+ in het kader
van handhaving, moet nog worden besproken. In de risicoparagraaf is deze begrepen onder ruimtelijke
projecten.

De indicatoren die weergegeven worden zijn de verplichte indicatoren die wij als gemeente moeten opnemen in
onze begroting. Deze bevatten de werkelijke getallen waarbij in veel gevallen vergeleken wordt met landelijke
cijfers en met voorgaande jaren t/m de laatste metingen en gegevens. Deze gegevens komen van het CBS en
andere landelijke meetpunten en om voor deze indicatoren gelijk te lopen met" waar staat je gemeente" worden
deze gebruikt. Zie ook het antwoord op vraag 4.

Dit heeft te maken met de zorgkosten aan enkele kinderen die uitzonderlijk zware zorg nodig hebben. Deze
kosten hebben wij ook in 2019 en de verwachting is dat deze doorlopen in 2020. Zie ook de beantwoording op
vraag 25.

Zie de beantwoording op vraag 28.

Zie de beantwoording op vraag 17.



In de 2e kolom wordt aangegeven wat het cijfer aangeeft. Wij bekijken of wij een beter overzicht in de app
kunnen zetten.
Er is niet voor gekozen om een streefcijfer te formuleren mede omdat er te veel factoren een rol spelen op dit
cijfer. Dit is bijvoorbeeld erg onderhevig aan macro-economische ontwikkelingen waar de gemeente geen grip
op heeft. De gemeente scoort beter dan het landelijk gemiddelde en het is de ambitie van de gemeente om die
uitgangspositie te handhaven of te verstevigen. Het daaraan koppelen van concrete streefcijfers kan daarbij een
vertekend beeld schetsen."De budgetten in de begroting voor re-integratie, minimabeleid (declaratiefonds) en een deel bijzondere bijstand
zijn gericht op meedoen in de samenleving. Daarnaast kunt ook een groot aantal middelen die onder de WMO
en het welzijnsbeleid zien als stimuleren van mee doen in de samenleving

Zie het antwoord op vraag 13.

Invsteringen in vervanging van riool zijn activeerbaar. Een nadere inschatting van de jaarkosten bij een dergelijk
scenario vergt meer tijd dan we nu beschikbaar hebben.
Het budget onvoorziene uitgaven kan derhalve als volgt worden gedefinieerd: Verplicht te ramen bedrag op de
begroting voor het opvangen van onvoorzienbare, niet-uitstelbare en
onvermijdbare uitgaven, die ten tijde van het opstellen van de begroting niet waren te voorzien. Overigens
betreft het geen reserve maar een budget.

De primitieve begroting 2019 is aangepast bij de 1e burap 2019 en bij tussentijdse raadsbesluiten. Dit zijn de
vergelijkende cijfers voor 2019 die zijn opgenomen in de begroting 2020. Dit zijn de meest recente cijfers die als
vergelijking kunnen dienen.

Wij hopen in 2020 de eerste stappen te kunnen zetten. Er zal een plan van aanpak worden opgesteld is
samenwerking met DUO+ en Uithoorn. Tevens gaan wij kijken hoe het beleid op het geheel van het Sociaal
Domein meer samenhangend kan worden gemaakt.
Wij meten dit door het uitvoeren van het clientervaringsonderzoek dat jaarlijks plaats vindt. Hieruit kunnen wij
opmaken of inwoners in voldoende mate tevreden zijn over de geleverde diensten. Wij willen in 2020 stappen
maken over een meer integrale aanpak binnen het geheel van het sociaal domein. Wij gaan dan ook starten met
clientervaringsonderzoeken op Jeugd en Werk en inkomen. Uit die onderzoeken kunnen wij zien hoe de
tevredenheid van inwoners  op de integrale werkwijze.



 De wet schrijft een aantal criteria voor waaraan de uitvoering van de Wmo moet voldoen. Daarnaast heeft de
raad in het Wmo beleidsplan indicatoren en criteria aangevuld. De raad heeft bij het vaststellen van het Wmo
beleidplan als doel geformuleerd op het toezicht op de WMO goed te regelen en daarom is het opgnomen in de
begroting. De GGD is onze eigen gemeentelijke dienst die het toezicht uitvoerd.
In het WMO beleidsplan staan meer dan 20 indicatoren opgenomen die nog geevalueerd zijn bij de startnotitie
WMO. Niet alle indicatoren worden jaarlijks opgenomen  in de begroting omdat de evaluatie van die indicatoren
op verschillen momenten plaats vindt. In 2020 zijn ook weer enkele indicatoren vermeld onder het kopje
indicatoren bij de WMO. In december komt het nieuwe beleidsplan WMO in de raad waarbij de raad opnieuw
indicatoren gaat vaststellen.
Wij zijn nog aan het onderzoeken waarom het CBS geen cijfers van onze gemeente heeft. Via ander bronnen
hebben wij wel het beeld dat wij enkele jongeren hebben die met reclasering in aanraking komen maar wij
weten niet waarom het CBS deze gegevens niet kan publiceren.
Wij hebben geen onderbouwende gegevens over de oorzaken. Het kan te maken hebben met het ontbreken van
een sporthal in Duivendrecht waardoor er voor een aantal sporten geen officiele competities kunnen plaats
vinden en mogelijk minder verschillende zaalsporten worden aangeboden. Ook is er minder aanbod in
Duivendrecht in vergelijking met Ouderkerk, denk daarbij aan de aanwezigheid van een tennispark en
schaats/skielerbaan. De vraag of er wat aan de score gedaan kan worden is een Politieke vraag.

Wat u vraagt is niet mogelijk. De bedragen voor onderhoud komen voort uit een meerjaren onderhoudsplanning
voor de sporthallen. Per jaar is er een onderhoudsprogramma dat moet worden uitgevoerd. Het ene jaar is dat
meer dan het andere. Het is dus niet zo dat er middelen overblijven.
voor de meeste mensen is de drempel hoog om in gesprek te gaan over ervaringen met huiselijk geweld. Inloop
mogelijkheden direct in de eigen omgeving beverderen het om de drempel te verlagen om gesprekken aan te
gaan met een hulpverlener op het gebied van huiselijk geweld.

De herverdeling van de kosten over de drie gemeenten leidt bij Diemen en Ouder-Amstel tot hogere lasten, bij
Uithoorn tot lagere lasten. Zie ook de 2e voortgangsrapportage 2019 Duo+.

Dit is staand beleid.

De programmabegroting is zo opgebouwd dat bij de programma's de uitgaven te zien zijn. De vraag of u de
besteding aan economie en toerisme zou willen verlagen is politiek.

Het belangrijkste middel dat we hebben is de bewustwordingscampagne die we nu 2 keer eerder samen met de
Vervoerregio hebben georganiseerd. We gaan in overleg met de Vervoerregio om te bezien welk vervolg we hier
aan kunnen geven. In dit kader spreken wij ook met de wielerorganisaties. Ook vragen we met enige regelmaat
aandacht van de politie hiervoor. De politie kan echter in de meeste gevallen alleen optreden bij een flagrante
schending van de verkeersregels, zoals rechtdoor een rotonde oversteken.

Doel is om de belangen van Ouder-Amstel in dezen zo goed mogelijk te borgen door in de verschillende gremia
overlast aan de kaak te stellen.
Door de financiële consequenties van de ontstane situatie (op langere termijn) moet er rekening mee worden
gehouden dat na 2022, of eerder bij faillissement van het AEB, de prijs voor verwerking van huishoudelijk afval
zal stijgen. Ook kan transport naar een andere locatie,
met daardoor de noodzaak tot overslag van ons afval, extra kosten opleveren. Dit
zal op termijn zijn weerslag hebben op de afvalstoffenheffing.



De raad heeft juni 2019 ingestemd met het verwerken van de financiële gevolgen van het effect gestuurd beheer
voor het onderhoud in de begroting van 2019. Dat is gebeurd binnen de beschikbare budgetten en heeft geen
gevolgen voor de reserve openbare ruimte. Sommige projecten zijn naar voren gehaald en andere wat naar
achteren geschoven zoals beschreven in de beheerplannen.
Zie beantwoording van vraag 14.

Zie beantwoording van vraag 74.
Ja, Burgemeester Halsema heeft als regioburgemeester van onze regio in haar overleggen met de minister op
meerdere manieren (ook via een brief) aangegeven dat we in onze regio een groot tekort aan hebben aan
politiecapaciteit.

Wij zullen dit aanpassen in de app.
In 2020 doen wij onderzoek naar of parkeertarief ABPZ nog aansluit bij tarief ABP Amsterdam (zie actie op
pagina 116 van de begroting).

Het lukt niet om deze vraag binnen de beschikbare tijd afdoende te beantwoorden.
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